

Neighbourhood Watch Bulletin – January 28, 2013

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Faster motor vehicle collision reports**
- 2. Public meeting on race data collection**
- 3. New Jersey man charged**
- 4. Police investigate voyeurism incidents**

1. Faster motor vehicle collision reports

As the first step towards a faster and more streamlined approach to processing collisions, eMVC software is being installed in all Ottawa Police cars to process motor vehicle collision reports (MVC) electronically.

“We are currently providing training on the new software to all officers who respond to collisions,” said project coordinator Acting Inspector Sandra McLaren. “We have been using the software in a pilot project and have seen time reductions in the processing of collisions on our roadways.”

The other phases of the CRC (Collision Reporting Centre) project are also under development and will further reduce wait times in relation to collisions.

Effective today, a new fee structure is being implemented, as outlined in the 2013 budget, to reflect cost recovery of producing a MVC report.

“We are working on an Automated Purchase Program (APP) for subscribing insurance companies to automatically receive electronic MVC reports at a volume price,” said Acting Inspector McLaren. “This purchasing system will result in insurance companies receiving collision reports more quickly to process their claims.”

Program subscribers will be provided MVC reports at a cost of \$45 each. For insurance companies who do not use the APP, or individual purchases, the cost for a MVC report will be \$157.

When the CRC program is fully implemented, collisions without injuries and where vehicles are driveable or towable can be reported within 24 hours at one of three CRCs in the City. They will be located at 474 Elgin Street, 211 Huntmar Drive and 3343 St. Joseph Boulevard and open seven days a week to ensure easy access and convenience for drivers.

“The annual projected cost to process 18,000 motor vehicle collisions is \$3 million, or \$167 per report,” advises Acting Inspector McLaren. “The new fee structure enables Ottawa Police to recover 50-60% of total collision reporting costs.”

Taking effect January 28, 2013 and until the full launch of the CRC's in June 2013, individual reports will be distributed at the reduced rate of \$157. Once CRC's are launched and photographs are included in the CRC report packages, the \$167 fee will apply. This is expected to represent about 20 per cent of report distribution.

2. Public meeting on race data collection

As a part of the public consultation process for the Traffic Stop Race Data Collection Project (TSRDCP), the Ottawa Police Service and the Ottawa Police Services Board will be hosting a “Let's Chat” session on Thursday, January 31, 2013.

TIME: 6:15pm to 9pm

LOCATION: Clark Hall, RA Centre, 2451 Riverside Drive

Registration is available online

at ottawapolice.ca/race <<http://ottawapolice.ca/en/community/diversitymatters/racialprofiling.aspx>> .

To date, over 70 people have registered for this event and there is still plenty of room for others to join. Registration is recommended, in order to account for refreshments and seating.

3. New Jersey man charged

The Ottawa Police Service has charged a New Jersey man with one count of Aggravated Sexual Assault as a result of incidents that occurred between July and September 2006.

An Ottawa Police investigation commenced on May 22, 2012 after a female victim filed a complaint to police. The complaint relates to an allegation of knowingly failing to disclose details to the victim regarding an infectious medical condition.

A Warrant in the First Instance has been issued for the arrest of Charles MARTINA, age 65, of North Plainfield, New Jersey, USA.

Martina is believed to have entered Canada frequently for many years along the Ottawa Valley, as well as the Highway 17 corridor up to Northern Ontario on fishing trips. Ottawa Police is also contacting police services in areas Martina was known to frequent to inform them of the criminal charge.

The Ottawa Police is asking anyone who has had sexual contact with Charles Martina to contact the Ottawa Police Partner Assault Section at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 5407 and seek the advice of their health care provider.

General health information is also available from the Ottawa Public Health Information

Line (OPHIL) at [613-580-6744](tel:613-580-6744).

Persons who have had sexual contact with Mr. Martina and reside outside of the Ottawa area can contact the Ottawa Police or their local police. They are also urged to contact their local public health agency and seek the advice of their health care provider.

4. Police investigate voyeurism incidents

The Ottawa Police Service Sexual Assault and Child Abuse Section is investigating several suspicious incidents that occurred between January 3 and January 17, 2013 in the centretown area.

The male suspect either follows lone women into public washrooms or has been hiding inside the washroom waiting for them to enter. The suspect then attempts to observe females using the facilities.

The suspect is described as dark or olive-skinned man, in his 30's, acne on cheeks, 5'10" to 6' (178 cm to 183 cm) tall, medium build, longer dark hair. He was wearing a cream or white toque, black puffy jacket and runners.

Anyone with any information is asked to contact the Ottawa Police Service Sexual Assault and Child Abuse Section at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 5944 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

- 1. Approche accélérée du signalement des collisions**
- 2. Consultation publique au sujet du collecte de données fondées sur la race**
- 3. Un homme de New Jersey inculpé**
- 4. La Police fait enquête sur des incidents de voyeurisme**

1. Approche accélérée du signalement des collisions

Comme première étape d'une approche accélérée et simplifiée du signalement des collisions, le logiciel eMVC est en cours d'installation dans toutes les voitures de la Police d'Ottawa, pour permettre le traitement des rapports de collision automobile par voie électronique.

«Nous offrons présentement une formation sur le nouveau logiciel à tous les agents appelés à intervenir à la suite de collisions,» dit la coordinatrice du projet, l'inspecteur intérimaire Sandra McLaren. « Nous avons utilisé le logiciel au sein d'un projet pilote et constaté des réductions des délais de traitement des collisions sur nos routes.»

Les autres phases du projet CDC (Centre de déclaration de collision) sont aussi en voie de développement et réduiront encore plus les délais liés aux collisions.

À compter d'aujourd'hui, une nouvelle structure tarifaire entre en vigueur, tel que défini au sein du budget 2013, pour refléter le recouvrement des coûts liés à la production d'un

rapport de collision automobile.

«Nous travaillons à l'élaboration d'un Programme automatisé d'achat (PAA) à l'intention des assureurs abonnés, pour leur permettre de recevoir automatiquement, par voie électronique, les rapports à un prix conséquent au fort volume d'achat,» dit l'inspecteur intérimaire McLaren. « Ce système d'achat permettra aux assureurs de recevoir plus rapidement les rapports de collision pour traiter les déclarations de sinistre.»

Les abonnés au programme pourront se procurer les rapport de collision au coût de 45\$ chacun. Pour les sociétés d'assurance ne faisant pas partie du PAA, ou pour les achats individuels, le coût d'un rapport se chiffrera à 157\$.

Lorsqu'il sera entièrement mis en œuvre, le programme des CDC permettra aux automobilistes impliqués dans des collisions sans blessures, où le véhicule demeure en état d'être conduit ou remorqué, de se rendre à l'un des trois CDC. Les automobilistes impliqués dans de telles collisions auront 24 heures pour déposer un rapport. Les CDC, ouverts sept jours semaine, seront situés dans des postes de police à travers la ville (au 474 rue Elgin, au 211 promenade Huntmar et au 3 343 boulevard Saint-Joseph) pour les rendre accessibles et pratiques pour les conducteurs.

« On prévoit qu'il en coûterait annuellement, pour traiter 18 000 collisions automobiles, environ 3 millions de dollars, ou 167\$ par rapport,» souligne l'inspecteur intérimaire McLaren. « La nouvelle structure tarifaire permet à la Police d'Ottawa de recouvrir de 50 à 60% de l'ensemble des coûts du signalement des collisions.»

À partir du 28 janvier 2013, et jusqu'à la pleine entrée en activité des CDC en juin 2013, les rapports individuels seront offerts au tarif réduit de 157\$. Après le lancement des CRC et lorsque les photos seront comprises dans les trousse de rapport de collision, le tarif de 167\$ s'appliquera. Ceci devrait représenter environ 20 pourcent de la distribution des rapports.

2. Consultation publique au sujet du collecte de données fondées sur la race

Dans le cadre du processus de consultation publique à l'appui du Projet de collecte de données fondées sur la race aux contrôles routiers (PCDFRCR), le Service de police d'Ottawa et la Commission de services policiers d'Ottawa (CSPO) tiendront, le 31 janvier 2013, une séance de consultation publique «Parlons-en ».

Heure: De 18 h 15 à 21 h

Endroit: Le Centre RA, 2 451 promenade Riverside, salle Clark

L'inscription s'effectue en ligne en visitant

le ottawapolicy.ca/race <http://ottawapolicy.ca/en/community/diversitymatters/racialpro_filing.aspx> .

Jusqu'ici, plus de soixante-dix personnes se sont inscrites à l'activité et plusieurs places

sont toujours disponibles. L'inscription est recommandée, puisqu'elle nous permettra de mieux prévoir les besoins en matière de rafraîchissements et de places assises.

3. Un homme de New Jersey inculpé

Le Service de police d'Ottawa a inculpé un individu du New Jersey d'un chef d'agression sexuelle grave à la suite d'incidents survenus entre juillet et septembre 2006.

La Police d'Ottawa ouvre une enquête le 22 mai 2012, après qu'une femme ait porté plainte. Cette plainte avançait que le suspect aurait sciemment négligé de révéler à la victime des détails concernant une maladie infectieuse.

Un mandat de première instance a été délivré pour l'arrestation de Charles MARTINA, âgé de 65 ans, de North Plainfield, New Jersey, États-Unis.

On croit que Martina serait entré fréquemment au Canada par la vallée de l'Outaouais, ainsi qu'en empruntant l'autoroute 17, menant au nord de l'Ontario, à l'occasion de voyages de pêche. La Police d'Ottawa est en communication avec les services de police de secteurs fréquentés habituellement par Martina, afin de les mettre au courant des accusations criminelles portées contre lui.

La Police d'Ottawa demande à quiconque aurait été en contact sexuel avec Charles Martina de communiquer avec la Section de la violence conjugale de la Police d'Ottawa en composant le [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5407, et de demander conseil à leur fournisseur de soins de santé.

Des renseignements généraux en matière de santé sont aussi offerts par la ligne Info-santé publique Ottawa (LISPO) au 613-580-6744.

Toute personne ayant eu des contacts sexuels avec M. Martina et habitant à l'extérieur de la région d'Ottawa peut communiquer avec la Police d'Ottawa ou leur service de police local. Elles sont également priées d'entrer en communication avec leur agence locale de santé publique et de consulter leur fournisseur de soins de santé.

4. La Police fait enquête sur des incidents de voyeurisme

La Section des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa se penche sur une série d'incidents suspects survenus entre les 3 et 17 janvier 2013 au centre-ville d'Ottawa.

La méthode employée par l'homme suspect est soit de suivre des femmes seules dans des toilettes publiques ou de se cacher à l'intérieur des locaux pour guetter leur arrivée. Le suspect tente alors d'épier les femmes pendant qu'elles font leurs besoins.

Le suspect a été décrit comme étant un homme au teint foncé ou olive, dans la trentaine, de l'acné aux joues, mesurant de 1,78 m à 1,83 m (entre 5 pi 10 po à 6 pi), de carrure

moyenne, les cheveux foncés plutôt longs. Il portait une tuque blanche ou crème, un manteau noir matelassé et des espadrilles.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec l'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa en composant le [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5944 ou avec Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.